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Afdeling: Beheer Openbare Ruimte Voorstelnr. <Neem dossiernr over uit Ibabs>
Behandelaar: Hagen, Daphne van Barneveld,      
Telefoonnummer: 0342 495406 Portefeuillehouder: A.H. van de Burgwal

Ter kennisname naar de raad Op overzicht Bestaand beleid (website)
     Nummer beleidsproduct:       

Onderwerp: Stand van zaken uitvoering Strategienota Grondstoffen 2020-2024

Gevraagde beslissing:
1. Kennis nemen van de memo stand van zaken uitvoering Strategienota Grondstoffen 2020-2024
2. Aanbieden ter kennisname aan de raad

1. Inleiding
In bijgevoegd memo treft u de stand van zaken aan betreffende de uitvoering van de Strategienota 
Grondstoffen 2020-2024 (vastgesteld in de raad van 17 juni 2020). Over de volgende onderwerpen 
wordt de stand van zaken beschreven:

- Nieuwe samenwerking rond afval met de (voormalig oud papier inzamelende) sport-, muziek- en 
floralia verenigingen, scholen en kerken)

- Uitvoering participatietraject en communicatiestrategie
- Verkenning milieustraat Otelaar

2. Beoogd effect
a) Meetbaar effect
b) Maatschappelijk effect

3. Argumenten

4. Kanttekeningen

5. Financiën

6. Uitvoering

Planning: 

Communicatie:

Evaluatie/controle

7. Bijlagen
     Memo Stand van zaken uitvoering Strategienota Grondstoffen 2020-2024



Raadsmemo Voortgang uitvoering strategieplan grondstoffen 2020-2024

Datum:      

Onderwerp: Voortgang uitvoering strategieplan grondstoffen 2020-2024l

Ter attentie van: De raad

Afzender: College van Burgemeester en Wethouders

Portefeuillehouder: A.H. van de Burgwal

Mail behandelaar d.vanhagen@barneveld.nl Telefoonnummer      

Samenvatting
Via dit memo wordt u op de hoogte gebracht van de voortgang over de activiteiten 
uit het Strategieplan Grondstoffen 2020-2024 dat is vastgesteld op 17 juni 2020. 

Doel
Informeren over de voortgang van de activiteiten:

- Nieuwe samenwerking rond afval met de (voormalig oud papier 
inzamelende) sport-, muziek- en floralia verenigingen, scholen en kerken

- Uitvoering participatietraject en communicatiestrategie
- Verkenning milieustraat Otelaar

Inhoud memo

1.  Nieuwe samenwerking met verenigingen rond afval

Op 9 december 2020 heeft de raad kennis genomen van het gezamenlijke traject 
dat is doorlopen met de verenigingen om te komen tot een nieuwe samenwerking. 
Besloten is om de voorgestelde overgangsregeling en een afbouwregeling vast te 
stellen. Van de 24 verenigingen hebben er 6 aangegeven mee te doen aan de 
afbouwregeling. 
De afbouwregeling betekent dat in 2021 het gemiddelde bedrag over de jaren 
2018, 2019 en 2020 wordt ontvangen, in 2022 wordt nog 50% van dat bedrag 
ontvangen en in 2023 nog 25% van het bedrag. Zij zijn gestopt met het verlenen 
van vrijwilligerswerk. 

Met de overige verenigingen zijn we in gesprek om daadwerkelijk handen en 
voeten te geven aan het uitvoeren van de activiteiten die uitgekozen zijn. In 
september starten we met een ophaalpunt voor snoeiafval, zwerfafval opruimen, 
invoering BEST tas (inzameling in een tas van Boeken, Elektronica, Speelgoed, 
Textiel en Telefoons en het programma om een duurzame vereniging te worden. 
Voor de invoering van het Repaircafe lopen ook initiatieven. De 
kerstboominzameling in 2022 zal door een groot aantal verenigingen worden 
opgepakt op zaterdag 8 januari 2022. Eind 2021 krijgen de verenigingen weer een 



keuzemogelijkheid, mee blijven doen met de nieuwe samenwerking rond afval of 
overstappen naar de afbouwregeling. 

In mei 2021 ontvingen alle verengingen het gemiddelde bedrag over 2018, 2019 en 
2020 als vergoeding in de overgangsregeling en afbouwregeling.

2. Uitvoeringsplan  

Participatietraject en communicatiestrategie
De doelstellingen voor 2024 zijn:

 maximaal 70 kg restafval per inwoner per jaar (vs. 126 kg in 2018);
 verbeterde kwaliteit grondstofstromen: minder dan 5% vervuiling.

We willen deze doelen behalen door afval te voorkomen (afvalpreventie) en afval 
beter te scheiden. Bij het vaststellen van het strategieplan is besloten dat we 
hiervoor communicatie en inwonerparticipatie inzetten. Wat hebben onze inwoners 
nodig om hun afval te verminderen en hun afval beter te scheiden, zodat wij beter 
kunnen faciliteren en stimuleren. Specifiek hierbij zijn genoemd het uitvoeren van 
een infoquête en de 100-100-100 challenge.

Stand van zaken infoquête
We zien we dat de afvalenquête die onze inwoners voorjaar 2019 hebben ingevuld, 
ruimschoots informatie geeft over wat onze inwoners nodig hebben om hun afval 
beter te scheiden. Diverse zaken daarvan zijn nu al verwerkt in een 
communicatiecampagne. Met een communicatiecampagne kunnen we ook 
gerichter en herhaaldelijk communiceren. Op de juiste momenten en richting de 
juiste doelgroep.

Stand van zaken 100-100-100 challenge
In een 100-100-100 Challenge proberen 100 huishoudens, 100 dagen om 100% 
zonder restafval te leven. Navraag bij gemeenten die dit concept hebben uitgevoerd 
leverde informatie op om deze challenge niet uit te voeren. Alleen de mensen die al 
bewust omgaan met afval doen mee en het bleek dat na drie weken de motivatie 
verminderde waardoor er veel inzet nodig was om het vol te houden. 

De 100-100-100 challenge is dus niet geschikt om de middengroep en 
achterblijvers mee te krijgen. En dit is juist de groep waar de meeste winst te 
behalen valt wat betreft beter afval scheiden en afval verminderen.

Daarom hebben we een communicatiestrategie uitgewerkt om juist de middengroep 
en achterblijvers aan te zetten tot grotere bewustwording t.o.v. afval (scheiden) en 
herbruikbare grondstoffen. 

In de uitwerking van de campagne #afvalscheidendoejezo leggen we de focus op 
het goed scheiden van etensresten (GFT), PMD en luiers. 

Om de participatie- en communicatiedoelstellingen te bereiken kiezen we primair 
voor faciliteren en gedrag versterken. We helpen de doelgroep het gewenste 
gedrag te vertonen door o.a. te informeren over wat waarbij mag en praktische tips 
te geven bij afvalscheiding. Vervolgens versterken we dat gedrag door het goede 
gedrag zichtbaar te maken en het resultaat (meer en grondstoffen en minder 
vervuiling in grondstoffen) te laten zien. We zetten expliciet in op het onderling 
verbinden van inwoners. Zo kunnen inwoners elkaar tips geven om belemmeringen 
bij afval scheiden te tackelen en maken we het goede gedrag onder andere 
zichtbaar door Barneveldse inwoners die goed afval scheiden in beeld te brengen.

De campagne #afvalscheidendoejezo is inmiddels gestart. Op 1 juli hebben alle 
huishoudens in de Barneveldse Krant twee gratis stickers gekregen waarop staat 



wat bij het GFT en PMD mag. Deze stickers kunnen op het deksel van de kliko 
worden geplakt of bijvoorbeeld in de binnenkant van het keukenkastje. Zo hebben 
onze inwoners altijd een sorteerhulp voor GFT en PMD bij de hand. Wie een nee-
nee sticker heeft en daardoor de krant niet ontvangt, kan de stickers bij de 
gemeente aanvragen. Verder hebben we de AfvalWijzer uitgebreid met het Afval 
ABC. Een online sorteerhulp met handige zoekfunctie. Inwoners vinden het Afval 
ABC in het hoofdmenu menu van de AfvalWijzer. Bij twijfel wat in welke bak mag, 
typt de inwoner in de zoekbalk het product dat men wil weggooien. Het 
zoekresultaat laat meteen zien in welke bak het moet. De komende maanden 
geven we nog meer tips om minder restafval over te houden en informatie over het 
nut van afval scheiden. Dit doen we via de Barneveldse Krant en onze 
gemeentelijke sociale mediakanalen. Na de zomer gaan de verenigingen die het 
programma Duurzame verenigingen volgen ook vragen met inwoners in gesprek te 
gaan en aan te moedigen om hun afval nog beter te scheiden.

3. Verkenning milieustraat Otelaar 
De verkenning milieustraat is de verkenning naar een mogelijke nieuwe locatie van 
de milieustraat, waarbij bereikbaarheid, groei aantal inwoners en betere 
mogelijkheden tot gescheiden aanbieden van grondstoffen en grof huishoudelijk 
restafval worden meegenomen. Deze verkenning is inmiddels uitgevoerd waarbij er 
in totaal tien potentiële locaties die centraal liggen in de gemeente in het onderzoek 
zijn meegenomen. Van deze longlist zijn er vier locaties die na voorselectie zijn 
overgebleven als mogelijke locaties voor de toekomstige milieustraat van 
Barneveld. Omdat we de dienstverlening pas écht kunnen verbeteren met de 
daadwerkelijk realisatie van een nieuwe milieustraat wordt er aanvullend op de 
locatieverkenning een inhoudelijk voorstel uitgewerkt dat als onderligger kan dienen 
voor een projectplan en voor een investeringsvoorstel. De resultaten van de 
locatieverkenning én het vervolgplan zullen in oktober aan de raad worden 
aangeboden.

Vervolg
In het najaar willen we u graag weer informeren over de stand van zaken m.b.t. de 
genoemde onderwerpen. 


